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Jegyzőkönyv 
 
Készült: a B.-A.-Z. Megyei Természetjáró Szövetség elnökségi ülésén 2023. március 3-án a 
Szövetség hivatalos helyiségében. 
 
Jelen voltak: a mellékelt jelenlé  ív szerint 
 
Bernáth Marie a: Köszöntö e az elnökségi tagokat. A jegyzőkönyv vezetésére felkérte 
Kispataki Csabát. Ismerte e a napirendi pontokat, amellyel a megjelentek egyetérte ek. 
 
Napirendi pontok: 
1./ B.-A.-Z. Megyei Természetjáró Szövetség által koordinált turistaút hálózat fenntartására 
benyújtott részletes javaslati anyagok tárgyalása 
2./ Népek Tavasza emléktúra, Nagy-Milic Szlovák-magyar Találkozó 
3./ Egyebek 
 
1. napirendi pont: B.-A.-Z. Megyei Természetjáró Szövetség által koordinált turistaút hálózat 
fenntartására benyújtott részletes javaslati anyagok tárgyalása 
 
Bernáth Marietta: A Szendrő Városi Sport Klub Természetjáró Szakosztálya részéről ifj. Antal 
Ferenc által 2023.01.10-én küldött e-mail és az azt követő levélváltások tartalmára hivatkozva 
ismertette a Szövetség álláspontját az érintettekkel az ügyben kialakult helyzet kapcsán. 
Ismertette a Megyei Szövetség festési gyakorlatát a 2006-os évig visszamenően egészen 
napjainkig, kitekintve az egyes utak felújítása kapcsán felmerült problémákra.  
A Szendrő Városi Sport Klub Természetjáró Szakosztályával kialakult konfliktushelyzet 
rendezése kapcsán ismertette a megjelentekkel a B.-A.-Z. Megyei Természetjáró Szövetség 
elnöksége részéről megfogalmazott megoldási javaslatot.  
Ennek értelmében a B.-A.-Z. Megyei Természetjáró Szövetség B.-A.-Z. megye jelzett turista 
útvonal hálózatából Szendrő és tágabb térségének jelzett turistaútjainak kezelői jogkörét átadja 
a Szendrő Városi Sport Klub Természetjáró Szakosztályának, ezzel biztosítva, hogy a térség 
turistaútvonal hálózatának felújítási munkáit a Magyar Természetjáró Szövetség (MTSZ) 
pályázati keret rendszerében a Szendrő Városi Sport Klub Természetjáró Szakosztálya az MTSZ-
szel közvetlenül rendezhesse. Az érintett terület turistaútjainak jelzésfelújítási egyeztetési és 
ellenőrzési munkáiban a B.-A.-Z. Megyei Természetjáró Szövetség nem kíván részt venni. 
A megjelentek az elhangzottakkal kapcsolatban a B.-A.-Z. Megyei Természetjáró Szövetség 
elnökségét támogatásukról biztosították és egyetértésüket fejezték ki.  
 
1/2023 sz. elnökségi határozat: A B.-A.-Z. Megyei Természetjáró Szövetség B.-A.-Z. megye 
jelzett turista útvonal hálózatából Szendrő és tágabb térségének jelzett turistaútjainak kezelői 
jogkörét átadja a Szendrő Városi Sport Klub Természetjáró Szakosztályának, ezzel biztosítva, 
hogy a térség turistaútvonal hálózatának felújítási munkáit a Magyar Természetjáró Szövetség 
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(MTSZ) pályázati keretrendszerében a Szendrő Városi Sport Klub Természetjáró Szakosztálya az 
MTSZ-szel közvetlenül rendezhesse. 

Az 1/2023. sz. elnökségi határozatot a B.-A.-Z. Megyei Természetjáró Szövetség elnökségének 
tagjai egyhangúlag elfogadták. 

A Szendrő Városi Sport Klub Természetjáró Szakosztály kezelésébe átadásra szánt utak táblázatos 
és térképes megjelenítése melléklet szerint. 

  
2. napirendi pont: 2023. évi Népek Tavasza emléktúra, Nagy-Milic Szlovák-magyar Találkozó 
 
Bernáth Marie a: 2023-ban is emléktúraként kerül megrendezésre a korábbi években Népek 
tavasza teljesítménytúraként megrendeze  esemény, melynek teljesítése 2023. február 18. és 
április 11. közö  lehetséges. Négyféle táv közül választhatnak az érdeklődők.   
Kispataki Csaba jelezte, hogy a Szövetség facebook oldalára is kerüljön fel az esemény, vállalta 
az ezzel kapcsolatos ügyintézést is.  
 
Bernáth Marie a tájékozta a a megjelenteket, hogy a tavalyi évhez hasonlóan a megyei 
szövetség azon tagszervezeteinek tagjai, akik egyesüle  és szövetségi túranaptárban 
meghirdete  vagy ezt követően meghirdetésre kerülő Népek tavasza emléktúra napjain 
vesznek részt, azok számára a díjazás fizetendő ellenértéke (kitűző + toll) 300 Ft / fő mértékű 
legyen. Ugyanezen fizetendő díjazási ellenértéket javasolta a Miskolc Városi Diáksport 
Szövetség és megyei Természetjáró Szövetség által szerveze  emléktúrák esetében is. 
Az elnökség tagjai a javaslatot egyhangúlag támoga ák. 
 
A szlovák-magyar találkozó kapcsán Bernáth Marie a és Makár Richárd tájékozta a a 
megjelenteket, hogy a szlovák partner a magyar fél korábbi elképzeléseit a helyszín 
megváltoztatása kapcsán nem támogatja, ragaszkodnak a Nagy-Milic hegyhez és környékéhez, 
emia  várhatóan a 2023. április 22-re terveze  túra ebben a térségben kerül megrendezésre. 
A felek közö  lassú kommunikáció mia  azonban egyelőre még nincs sem pontos időbeosztás, 
sem túra útvonalterv a találkozó kapcsán, a megjelentek türelmét kérik és reménykednek 
abban, hogy hamarosan pontosabb információval láthatják el a tagszervezeteket.  
 
Makár Richárd tájékozta a a megjelenteket, hogy 2023-ban a Tiszaújvárosi Sport Club 
Természetjáró Szakosztálya vállalta magyar részről a szervezést. A tervek szerint két nagy 
kapacitású autóbusz indul a helyszínre, melyek közül egy a Miskolcról indulni szándékozó 
résztvevők szállítását vállalná. 
Makár Richárd felkérte Kispataki Csabát, hogy egyeztesse a szakosztályvezetővel ennek 
megvalósíthatóságát. 
 
 



3 
 

3. napirendi pont: Egyebek 
Bernáth Marie a: Tájékozta a az elnökséget, hogy a Zöld Sportok Clubja képviseletében 
Kovács A la kérte a Szövetséget, hogy létesítsenek jelze  turistautat Bükkszentlászló és 
Szederbokor közö  piros négyzet jelzéssel ellátva.  
 
Makár Richárd: A technikai bizo ság vezetőjeként nem támoga a a javaslatot, tekinte el 
annak jelentős engedélyeztetési költségvonzatára, amelynek pozi v elbírálása nem garantált. 
Felhívta a figyelmet arra is, hogy a Magyar Természetjáró Szövetség is kizárólag nagyon indokolt 
esetben támogatja új turistaútvonalak létesítését, inkább a meglévő utak karbantartására 
próbálják helyezni a hangsúlyt. 
A megjelent résztvevők elfogadták Makár Richárd meglátásait, az elnökség nem tartja 
szükségesnek az ado  útvonalon turistajelzés kialakítását.  
 
Makár Richárd közölte a megjelentekkel, hogy Kispataki Csabával dolgoznak egy olyan 
javaslatcsomag kialakításán a MÁV-Volán csoport közlekedésszervező döntéshozói felé, 
melynek segítségével jelentősen javulnának a megyében található turisz kai célpontok 
megközelítési lehetőségei a tömegközlekedést igénybe vevő túrázók számára, ennek a 
javaslatnak a kialakítása folyamatban van, de szeretnék minél előbb elju atni az illetékesek 
számára.  
 
Elhangzo  továbbá, hogy szeretné a technikai bizo ság a megye periferiális területein lévő 
turistaútjainak egy részét megtartani, a hálózatot op malizálni, azonban azokon a területeken, 
ahol sajnos az utóbbi években, év zedekben a gazdasági-társadalmi viszonyok romlása mia  a 
turisz kai vonzerő is csökkent, néhány útvonalat sajnos meg kell szüntetni.  
 
Bernáth Marie a több tárgy nem lévén bezárta az ülést. 
  
 

k.m.f. 
 

 
Bernáth Marie a 

elnök 
 

A jegyzőkönyvet Kispataki Csaba veze e. 


